
 

 

Protokół Nr XIV/2019 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 października 2019r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
20 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 15 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Skarbnik Gminy Marta 

Chłopek oraz 9 innych zaproszonych osób, według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył  Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XIV Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym oraz § 21 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości zaproszonych 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 14 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 ust. 3 Statutu Gminy Wierzchowo.  

Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo z prac w 

okresie międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Informacja z wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 2019 roku. 

9. Podjęcie uchwał: 

9.1 uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

2020 rok – druk nr 73; 



9.2 uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2020 rok – druk nr 74; 

9.3uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk nr 

75. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród Radnych lub 

Wójt Gminy chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad, 

ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś  

z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że Protokół z posiedzenia XIII Sesji 

Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 26 września 2019 roku został wyłożony do wglądu  

w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych  

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została  

w § 39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole, Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu  

z XIII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XIII sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zapytał czy ktoś z zebranych chciałby uzyskać 

bardziej szczegółowe wyjaśnienia w sprawach przedstawionych w sprawozdaniu. 

Radny Zdzisław Bełzowski zapytał Wójta, czy Powiat Drawski podjął decyzje w sprawie 

remontu drogi powiatowej Wierzchowo – Sośnica. 

Wójt Gminy Jan Szewczyk poinformował, że w jego zastępstwie w Konwencie Starosty, 

Burmistrzów i Wójta, który odbył się 1 października 2019r. uczestniczył Sekretarz Gminy 

Tomasz Suchoński. Podczas Konwentu omawiane były między innymi propozycje do 

projektu budżetu Powiatu Drawskiego na 2020 rok. Gmina Wierzchowo złożyła wniosek, by 

w planie budżetu Powiatu Drawskiego na 2020 rok ująć wykonanie dokumentacji na remont 

drogi powiatowej Wierzchowo – Sośnica. Wójt dodał, że innych inwestycji nie 



przewidujemy, ponieważ będziemy realizować w przyszłym roku inwestycje w Będlinie oraz 

remont drogi Żabin – Nowe Laski. W następnym roku, tj. w roku 2021, mając opracowaną 

dokumentację oraz mając wiedzę o zakresie rzeczowo-finansowym remontu drogi powiatowej 

Wierzchowo – Sośnica, wspólnie zastanowimy się i zasugerujemy Powiatowi, które odcinki 

drogi przedstawimy do wspólnej realizacji. 

 

Radny Ryszard Borowicz poprosił Wójta o bardziej szczegółową informację na temat 

spotkania Wójta z Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego w dniu 7 października 

2019r. w zakresie transportu „na życzenie”, czy będą wynikały z tego jakieś koszty finansowe 

dla Gminy. 

Wójt Jan Szewczyk odpowiedział, że podczas spotkania podpisany został list intencyjny o 

współpracy na rzecz przeprowadzenia pilotażu rozwiązań w zakresie transportu „na życzenie” 

wypracowanego w ramach projektu Catching Up Regions 3, który podpisali Olgierd 

Geblewicz Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego, Stanisław Wziątek Członek 

Zarządu Województwa, Stanisław Cybula Starosta Drawski, Waldemar Włodarczyk Członek 

Zarządu Powiatu Drawskiego oraz Jan Szewczyk Wójta Gminy Wierzchowo. Celem projektu 

jest wdrożenie efektywnych i trwałych rozwiązań w zakresie zapewnienia transportu 

publicznego dla mieszkańców obszarów peryferyjnych i nisko zaludnionych powiatów 

drawskiego i łobeskiego. List intencyjny ma na celu wsparcie realizacji pilotażu rozwiązań w 

zakresie transportu na życzenie w drodze zaproponowania odpowiednich zmian do Programu 

w procesie renegocjacji z Komisją Europejską oraz w konsekwencji pozytywnej decyzji 

Komisji Europejskiej – otwarcia możliwości zaaplikowania o środki Programu na poczet 

współfinansowania pilotażu. Wójt dodał, że na dzień dzisiejszy nie zna bliższych informacji. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji, Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

 

1) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Komisji Nr 9/2019 z posiedzenia wspólnego Komisji Kultury, Komisji 

Rolnictwa i Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 9/2019 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym Radni 

nie złożyli interpelacji. 

Na sesji Radni również nie złożyli interpelacji 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 



 

Ad. 7 

 

Wobec braku  dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 7 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Zarządzenie Wójta Nr 

69/2019 Wójta Gminy Wierzchowo z dnia 27 sierpnia 2019 roku w sprawie przedstawienia 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchowo, informacji o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 

informacji uwzględniającej stan należności i zobowiązań, w tym wymagalnych, 

samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2019 roku, stanowiące załącznik nr 6 do nin. 

protokołu Radni otrzymali w sierpniu br. Informację z wykonania budżetu za I  półrocze 

2019r. Skarbnik Gminy Marta Chłopek szczegółowo omawiała na posiedzeniach Komisji 

Rady Gminy w miesiącu październiku br..  

Wszystkie stałe Komisje  Rady Gminy Wierzchowo tj.: 

1) Komisja Rewizyjna, 

2) Komisja Kultury, 

3) Komisja Rolnictwa, 

4) Komisja Budżetu i Finansów 

pozytywne oceniły realizację budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 2019 roku. 

Stanowiska Komisji zawarte są w protokołach poszczególnych Komisji, przedstawionych  

w pkt 5 porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść uchwały Nr XCI.352.Z.2019 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 18 września 2019 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonej informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Wierzchowo za I półrocze 2019 roku. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu. Uchwała Składu Orzekającego 

stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag do informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wierzchowo za 

I półrocze 2019 roku i przez aklamację przyjęli powyższą informację. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie następujące projekty uchwał: 

1) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok – druk 

nr 73. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła 

uchwałę Nr XIV/72/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2020 rok – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2020 

rok – druk nr 74 . 



Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIV/73/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na 2020 rok – która stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu, 

 

3) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2019 – druk nr 75 . 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 15 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XIV/74/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 

2019 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10. 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi, które wpłynęły do Biura 

Rady Gminy na zgłoszone przez Radnych w poprzednim okresie interpelacje. 

 

Radny Ryszard Borowicz poinformował o braku odpowiedzi: 

- na interpelację w sprawie wycięcia drzew i krzewów na drodze gminnej śródpolnej 

położonej w obrębie m. Sośnica. W odpowiedzi Wójt poinformował, że w terminie do 30 

lipca b.r. zostanie przeprowadzona wizja lokalna stanu dróg gminnych – działki nr ewid. 270 

oraz 274 położonych w obrębie miejscowości Sośnica w celu określenia możliwości i 

ewentualnego terminu wykonania wnioskowanych robót. Wizja lokalna odbyła się, ale brak 

odpowiedzi, czy będą wykonane prace i kiedy, 

- na interpelację w sprawie położenia dywanika asfaltowego na drodze gminnej w m. Sośnica. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął pkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 11. 

 

Ad. 11 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że na podstawie art. 24h ust. 12 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019 r. poz.506 z późn. zm.) 

przedłożył Radnym informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych na 

podstawie art. 24 h ust. 3 pkt 1 i 2 wyżej cytowanej ustawy: 

1) w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, 

2) według stanu na dzień 31.12.2018r.   

Zwrócił się z prośbą do Radnych o wnikliwe zapoznanie się z wykazanymi 

nieprawidłowościami by w przyszłości z należytą starannością wypełniać wszystkie punkty 

formularza oświadczenia majątkowego. 

Na podstawie art. 24 h ust.12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2019 r. poz.506 z późn. zm.) przedłożył Radnym również informację Wójta Gminy  

  z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych na podstawie art. 24 h ust. 3 pkt 3 

wyżej cytowanej ustawy  : 

3) w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania, 

4) według stanu na dzień 31.12.2018r.   

Informacje stanowią załączniki odpowiednio nr 11 i nr 12 do nin. protokołu. 



Radny Bogusław Pawłowicz poruszył temat związany z planowanym opracowaniem 

dokumentacji na remont drogi powiatowej Wierzchowo – Sośnica. Radny poinformował, że 

rów odbierający wodę ze studzienek na ulicy Lipowej w Wierzchowie został w październiku 

br. oczyszczony, a w roku ubiegłym pogłębiony do największej możliwej głębokości 

zapewniającej prawidłowy spływ wody, a dalsze jego pogłębianie nie jest możliwe ze 

względu na występującą infrastrukturę w postaci kabli telekomunikacyjnych i 

energetycznych. Rów jest rowem o konstrukcji zamkniętej bez dalszego odprowadzania 

wody. Brakuje wjazdów na działki. Działka na której znajduje się rów jest prawdopodobnie 

działką prywatną. Radny zapytał, czy w związku z tym nie będzie problemu z opracowaniem 

dokumentacji projektowej remontu tej drogi w związku z brakiem możliwości odprowadzenia 

wody. 

 

Radny Ireneusz Jung przypomniał o przeprowadzonym  w dniu 21 maja 2019 roku 

przeglądzie sal wiejskich podczas którego do protokołu przeglądu zgłosił potrzebę zakupu 

węgla do ogrzewania sali, o zarywającej się scenie w sali, o narastającej dewastacji urządzeń 

 placu zabaw w Osieku Drawskim.  

 

Dyrektor GOKSiT w Wierzchowie Marta Łapińska w sprawie dewastacji urządzeń na placu 

zabaw odpowiedziała, że sprawa została przez policję umorzona, staramy się o wypłacenie 

odszkodowania przez ubezpieczyciela. Dyrektor rozpatrzy sprawę zakupu węgla oraz 

naprawę sceny. 

Radny Ireneusz Jung poprosił Dyrektora GOKSiT by zainteresowała się i zabezpieczyła 

zdemontowane i niezabezpieczone części urządzeń wyposażenia placu zabaw. 

 

Odpowiedź Wójta na zgłoszone przez radnych zapytania: 

- złożyliśmy do Powiatu akces współfinansowania wykonania dokumentacji projektowej na 

remont drogi powiatowej Osiek Drawski – Sośnica, koszt 70 000,00 zł, udział Gminy 

Wierzchowo 35 000,00 zł. Powiat będzie remontował drogi tylko w tych gminach, które będą 

partycypowały w kosztach remontów dróg w wysokości 50% nakładów. 

- przy opracowywaniu dokumentacji projektowej na remont drogi powiatowej Wierzchowo – 

Sośnica zostanie uregulowana sprawa  odprowadzenia wody z tej drogi. Wyjaśnimy sprawę, 

czy rów odbierający wodę ze studzienek na ulicy Lipowej w Wierzchowie znajduje się na 

terenie prywatnym i poinformujemy o tym na najbliższych posiedzeniach Komisji, wszystkie 

uwagi będzie można zgłaszać w trakcie opracowywania dokumentacji, 

- nie są jeszcze podpisane umowy na budowę sieci kanalizacji sanitarnej dla miejscowości 

Będlino oraz budowę przepompowni ścieków w miejscowości Otrzep. W pierwszej 

kolejności będzie prowadzona inwestycja w miejscowości Otrzep, a w przyszłym roku w 

miejscowości Będlino. Będziemy negocjować z firmą, która będzie budować sieć kanalizacji 

sanitarnej w m. Będlino by również wykonała odwodnienie w Będlinie.  Obie inwestycje, to 

jest  budowa sieci kanalizacji sanitarnej i przebudowa drogi powiatowej w Będlinie powinny 

zakończyć się do końca 2020 roku. 

 

Radny Ryszard Borowicz zasugerował zharmonizowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej i 

remontu drogi gminnej w Sośnicy. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął pkt 11 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 12. 

 

 

 



Ad. 12 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec  

o godz. 13
20

 zamknął obrady XIV sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący Rady 

 

    Marek Mikulec 

Podpis protokolanta 

…………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


